
SKOLE-, SOCIAL- 
OG

SUNDHEDSUDVALGET

Dagsorden til Skole-, social- og sundhedsudval
gets møde tirsdag den 29. april 1997 kl. 915 i mø
delokale I på Rådhuset.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:

Tidspunkt for mødets afslutning:

M. / / -
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i.

Meddelelser fra formanden

a.

Frederikssund Sygehus fremsender opgørelse 
vedrørende ventedage for færdigbehandlede pa
tienter - somatik, pr. marts 1997.
Endvidere fremsender Centralsygehuset Hillerød 
opgørelse vedrørende ventedage for færdigbe
handlede patienter - somatik og psykiatri pr. 
marts 1997.

b.

Udvalgets besøg i følgende institutioner i maj 
måned 1997:
Pilehuset torsdag den 15. maj kl. 19.30 
Skuldelev skole torsdag den 22. maj kl. 19.30 
Tandplejen torsdag den 29. maj kl. 15.00 
Tumlebo torsdag den 29. maj kl. 19.30.
Ferslev skole har anmodet om besøg af udvalget 
mandag den 9. juni kl. 19.30.
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2.

Årsberetning 1996 for sundhedsafdelingen 

J. nr. SSSF 16.07 

Til orientering

fremsender årsberetning 1996 for 
sundhedsafdelingen.

Årsberetningen er tidligere uddelt til medlem
merne.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

29. april 1997 89



SKOLE-, SOCIAL-
OG

SUNDHEDSUDVALGET

3.

Optagelse til dagpleie/daginstitutioner

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. april 
1997.

Kopi vedlagt
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4.

Omlægning af Skolevej i forbindelse med Skoleve
jens børnehaves legeplads

J. nr. SSSF 82.20

Afgøres af byrådet

I forbindelse med 2 børns uautoriserede 
“udgangstur” fra Skolevejens børnehave har flere 
forslag været drøftet. Der er nu opsat en anden 
låge og skilte, der meddeler, at gennemgående 
borgere skal passe på børnene og huske at lukke 
lågen.
Forældrebestyrelsen er fortsat utilfreds med, at 
der er offentlig gennemgang på børnehavens le
geplads.
Der har derfor været stillet flere forslag. Bl.a at 
lukke af indtil legepladsen. Dette forslag er ikke 
tilfredsstillende, idet dette betyder at legeplad
sen bliver væsentligt mindre. Endvidere betyder 
det at børnene skal ud af en låge og krydse vejen 
for at komme over på den anden side og hente 
cykler m.v. i de skure, hvori disse opbevares. Der 
er alt i alt for mange funktioner på den anden si
de til at denne løsning er brugbar.
Som det er udvalget bekendt arbejdes der endvi
dere på ensartede normeringer af børnehaverne. I 
disse forslag arbejdes med at nedbringe Skoleve
jens normering til de øvrige børnehavers.
Der foreligger derfor en anden løsning der beskri
ver en omlægning af Skolevej. Denne løsning 
foreslår at stien anlægges rundt om legepladsen. 
Dette forslag har været behandlet på Miljø- og 
teknikudvalgets møde den 26/3-97, hvor det blev 
besluttet, at fremsende sagen til behandling i 
Skole- social og sundhedsudvalget.
Forvaltningen har den opfattelse, at det er uac
ceptabelt, at der er offentlig gennemgang i en 
børnehaves legepladsareal. Ovenikøbet på et 
areal hvor børnene naturligt opholder sig meget.
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4. fortsat 

npt indstilles
at Miljø- og teknikudvalget anmodes om at der 

lukkes for offentlig adgang gennem børneha
vens legeplads hurtigst muligt, 

at der etableres en offentlig sti rundt om børne
havens legeplads.
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5.

Skibbv kommunes kommunale tilsyn med kom
munens 4 socialpædagogiske opholdssteder.

J. nr. SSSF 16.03.00

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Genoptagelse af sagen om Frederiksborg amts ac
cept til at overtage tilsynet med vores opholds
steder.
Skole-, social- og sundhedsudvalget besluttede på 
sit møde den 25. marts 1997 at godkende kon
trakten og at underskrive den.
Med hensyn til betaling for forundersøgelse anser 
udvalget for at være en amtsudgift.
Belutningen blev meddelt amtet i skrivelse af 26. 
marts 1997.
Frederiksborg amt fremsender svarskrivelse af 
14. april 1997,
Endvidere har forvaltningen talt med lederen af 
afdelingen, hvor tilsynene udføres, som oplyste, 
at det hele tiden har været en forudsætning at 
der forelå aktuelle godkendelser på opholdsste
derne for at fortsætte tilsynet.
Nyvurderingerne af godkendelserne er således en 
eengangsudgift for overhovedet at kunne starte 
tilsynene fra amtets side.
Det indstilles.
at amtet meddeles, at kommunen afholder mer

udgiften på kr. 30.411,- (holdes indenfor bud
gettets rammer).
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6.

Genoptagelse af ansøgning om dispensation til 
daginstitution i Jægerspris kommune

J. nr. SSSF 16.06

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Genoptagelse af ansøgning fra en familie, bosat 
ved kommunegrænsen til Jægerspris kommune, 
om dispensation til datteren til daginstitution i 
Jægerspris kommune.
Familien har, efter meddelelsen om afslag, hen
vendt sig igen, idet ansøgningen om dispensation 
kunne misforståes. Den ansøgte dispensation 
drejede sig kun om børnehaveplads fra datterens 
børnehavealder. Indtil børnehavealderen vil fa
milien benytte Skibby dagpleje.
Samtidig meddelte familien, at det endnu ikke er 
sikkert, at der bliver brug for fritidshjemsplads, 
da moderen har skiftende vagter.
Det indstilles.
at der gives dispensation til en børnehaveplads, 
at familien må søge påny, såfremt der bliver be

hov for dispensation til en fritidshjemsplads.
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7.

Skibby Skovbørnehave 

J. nr. SSSF 16.04.05 

Afgøres af byrådet

Skole-, social- og sundhedsudvalget udsatte på sit 
møde den 28. januar 1997 ansøgning om afskriv
ning af Skovbørnehavens skyldige beløb på kr. 
41.857,- samt om tilbageholdelse af 5% af a/c- 
beløbet hver måned for nærmere undersøgelse og 
drøftelse.
Skibby Skovbørnehave har p.t. 22 børn, hvoraf 
det ene barn er fra Bramnæs kommune. 
Skovbørnehaven fik udbetalt kr. 50.016,67 pr. 
måned i 1996, herfra regnes kr. 6.085,- pr. måned 
til Unibank og der trækkes kr. 2.598,75 for for
meget udbetalt i tilskud fra tidligere (ophører i 
august 1997).
Da børnetallet i starten af året 1996 har været 
meget lavt, har Skovbørnehaven fået formeget i 
tilskud for perioden 1. januar til 31. juli 1996. 
Tallet steg herefter til 21 børn. Selvom børntallet 
forblev uændret resten af året 1996, har Skov
børnehaven fået for meget tilskud for 1996. Belø
bet andrager kr. 41.857,-.
Skovbørnehavens økonomi er sårbar. Såfremt de 
skal tilbagebetale formeget tilskud udover det de 
gør i fore vejen, kan økonomien ikke hænge sam
men.
Problemet er, at personalet ikke bare kan afske
diges, når børnetallet falder.
Hvis børnetallet svinger så meget hvert år, vil 
børnehaven altid have problem med at skulle til
bagebetale for meget modtaget tilskud. 
Forvaltningen har afholdt møde med Skovbørne
haven den 9. januar 1997.
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7 fortsat

På mødet blev det foreslået at kommunen tilba
geholdte 5% i a/c-beløbet hver måned, (udover det 
beløb der tilbageholdes til Unibank samt tilbage
betaling af skyldigt beløb), således at der reste
rer et beløb til dækning af evt. fald i børnetallet. 
Siden efteråret 1996 har Skovbørnehaven, hver 
måned, indsendt liste over børnetallet. Dette 
sammenholdt med et tilbageholdt beløb vil frem
over kunne forhindre at Skovbørnehaven gang på 
gang kommer til at skylde kommunen formeget 
udbetalt tilskud.
Forvaltningen har den 18. marts 1997 afholdt 
møde med repræsentanter for Skovbørnehavens 
bestyrelse og lederen på foranledning af udval
gets beslutning af 28. januar 1997. I drøftelser 
indgik forslag til oprettelse af en fuldtidsbørne- 
have samt tilbageholdelse af 10% af a/c-beløbet. 
Skovbørnehavens bestyrelse og leder fremsender 
2 budgetforslag for 1998. Det ene forudsætter 
uændret med 10 fuldtidsbørn og 11 halvtidsbørn 
og det andet forudsætter at Skovbørnehaven om
dannes til en fuldtidsbørnehave.
Jvf. bestyrelsens beregning vil merindtægten ved 
forældreindbetalinger ikke dække de merom
kostninger, som vil fremkomme ved ændring til 
fuldtidsbørnehave.
Samtidig fremsender Skovbørnehaven ønske om, 
at det skyldige beløb på kr. 41.857,- eftergives. 
Skovbørnehaven har lavet nye arbejdsprocedu- 
rer/arbejdsgange, som skulle sikre at noget lig
nende ikke skal kunne ske igen, og der er stram
met op omkring den økonomiske styring. 
Endvidere foreslås tilbageholdelse af 5% hver 
måned.
Det indstilles.
at det skyldige beløb på kr. 41.857,- afskrives, 
at kommunen hver måned i forbindelse med be

taling af tilskud, tilbageholder 5% af a/c- 
beløbet.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

29. april 1997 96

fortsættes...



SKOLE-, SOCIAL-
OG

SUNDHEDSUDVALGET

7 fortsat

at budgetforslagene for 1998 medtages i forbin
delse med budgetbehandlingen for 1998.

Kopi vedlagt.
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8.

TTngdomsskolenlan og forslag til virksomhed i 
ungdomsskole og -klub for 1997/98.

J. nr. SSSF 18.01.01

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Ungdomsskoleinspektøren fremsender ungdoms
skoleplan og forslag til virksomhed i ungdomssko
le og -klub for 1997/98.
Grundet en fortsat forventning om en naturlig 
nedgang i elevtallet på de ældste årgange, øn
skes, som noget nyt, at tilbyde de unge en klubaf
ten mere pr. uge og droppe en undervisningsaf
ten. Denne ændring vil ikke kræve yderligere 
økonomi, men en omlægning af nogle konti i ung
domsskolen og -klubben.
Forslaget har været drøftet i ungdomsskolebesty
relsen. Det blev besluttet at lave en prøveordning 
over en periode på 2 år. Ordningen skal derefter 
evalueres.
Un rdomsskolebestvrelsen har på sit møde den 
7. april 1997 anbefalet plan og virksomhed.
Det indstilles.
at plan og virksomhed godkendes og at det tildel

te budget kan holdes.
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9.

Oplæg til overordnet ledelsesstruktur i Skole- 
social- og sundhedsforvaltningen

J. nr. SSSF 81.00

Afgøres af byrådet

I forbindelse med fratræden
som forvaltningschef i Skole-, social- og sund
hedsforvaltningen pr. 1. april 1997, har de eks
terne ledergrupper og medarbejderne i forvalt
ningen drøftet, hvorvidt den nuværende forvalt
ningsstruktur med 1 chef og 2 kontorchefer skal 
bibeholdes, eller om dette skal ændres.
På baggrund af de bemærkninger, der er ind
kommet, har kommunaldirektør

udarbejdet oplæg til forskellige organisati
onsmodeller.
Ifølge tidsplanen skal oplægget behandles efter
følgende i chefgruppen, relevante hovedsamar
bejdsudvalg og fællesudvalg den 5. maj, i øko
nomiudvalget den 13. maj og i byrådet den 21. 
maj 1997.
Når der er truffet beslutning om fastholdelse eller 
ændring af strukturen, kan stillingen/stillingerne 
slås op. Indstilling af ansøger(e) forventes god
kendt i byrådet den 18. juni 1997.

Materialet udsendes herfra torsdag den 24/4-97.
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10.

Val.? til Ældre- og handicaprådet 

J. nr. SSSF 84.04

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Med henblik på afholdelse af valg til Ældre- og 
handicaprådet har forvaltningen haft en drøftelse 
med repræsentanter for rådet vedrørende afhol
delse af valg.
Tidligere har valg til Ældre- og handicaprådet 
været afholdt i forbindelse med et arrangement 
på fritidscentret. Al offentliggørelse, det vil sige 
kandidatliste, dato og tid for afstemmingen m.v. 
har været offentliggjort under “Skibby kommune 
informerer” .
Ældre- og handicaprådet mener, at informationen 
ikke er grundig nok og ønsker at vælgerne tilsen
des valgkort og at valget afholdes, som andre of
fentligt valg til kommunalbestyrelse m.v. 
Forvaltningen har forhørt sig i andre kommuner 
vedrørende afholdelse af valg. I enkelte kommu
ner ligger det sammen med kommunalvalget og i 
andre afholdes valg særskilt.
Udgifterne til valgkort, -lister og udsendelse her
af er beregnet til ca. kr. 7.650,- (Kommune-Data 
ca. kr. 2.400,- + porto kr. 5.250,-), hvortil kommer 
udgifter til evt. forplejning og diæter.
Der er ikke afsat beløb til ovennævnte på budget
tet for 1997.
Det indstilles.
at udvalget drøfter, hvorledes man ønsker de 

fremtidige valghandlinger skal afholdes.
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l i .

Efterretningssager

a.
Frederiksborg Statsamt meddeler, at der i januar 
kvartal 1997, har været indbragt 273 sager for 
Det sociale ankenævn og der blev afsluttet 350 
sager.

b.
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender re
visionsberetning nr. 5 på revision af regnskabet 
for 1996 på Skibby Skovbørnehave.

c.
Ældre- og handicaprådet fremsender referat af 
orienteringsmøde den 13. marts 1997 samt refe
rat af møde den 7. april 1997.
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